

REPUBLIQUE DU CAMEROUN
Paix - Travail - Patrie
MINISTERE DE LA SANTE PUBLIQUE

SECRETARIAT GENERAL

DIRECTION DE LA PHARMACIE, DU MEDICAMENT
ET DES LABORATOIRES

REPUBLIC OF CAMEROON
Peace - Work - Fatherland
MINISTRY OF PUBLIC HEALTH

SECRETARIAT GENERAL

DEPARTMENT OF PHARMACY, DRUGS
AND LABORATORIES

4121-==
ARRETE N° / ORDER N° -----A/MINSANTE/SG/DPML/SDP/SA DU/ OF 03 NOV 2020
PORTANT MODIFICATION D'AGREMENT DE LA SOCIETE DE DISTRIBUTION DES
DISPOSITIFS MEDICAUX DENOMMEE NKAH BIOMEDICAL EQUIPMENT Sarl
MODIFYING THE OPERATION LICENCE FOR DISTRIBUTION COMPANY OF MEDICAL DEVICES
CALLED NKAH BIOMEDICAL EQUIPMENT Sarl

**LE MINISTRE
THE MINISTER,**

Vu	la Constitution ;	Mindful	of the Constitution;
Vu	la Loi N°96/03 du 04 janvier 1996 portant loi-cadre dans le domaine de la santé ;	Mindful	of Law No.96/03 of 04 January 1996 laying down framework law in the field of health;
Vu	la Loi N°90/035 du 10 Aout 1990 relative à l'exercice et à l'Organisation de la Profession de Pharmacien ;	Mindful	of Law No. 90/035 of 10 August 1990 on the practice and Organization of the Profession of Pharmacist;
Vu	le Décret N° 2013/093 du 03 Avril 2013 portant organisation du Ministère de la Santé Publique ;	Mindful	of Decree No. 2013/093 of 3 April 2013 to organize the Ministry of Public Health;
Vu	le Décret N° 92/261/PM du 17 Juillet 1992 fixant les modalités d'application de certaines dispositions de la Loi N°90/035 du 10 Aout 1990 relatives à l'exercice et à l'Organisation de la Profession de Pharmacien ;	Mindful	of Decree No. 92/261/PM of 17 July 1992 to lay down implementing procedures for some provisions of Law No. 90/035 of 10 August 1990 on the practice and Organization of the Profession of Pharmacist;
Vu	le Décret N°2019/002 du 04 Janvier 2019 portant réaménagement du Gouvernement ;	Mindful	of Decree No. 2019/002 of 4 January 2019 to reshuffle the Government;
Vu	l'Arrêté N° 22 du 11 Septembre 1981 portant réglementation des sociétés Pharmaceutiques, modifié par l'arrêté N° 114 du 19 Octobre 1988 ;	Mindful	of Order No.22 of 11 September 1981 to regulate pharmaceutical companies, as modified by Order No. 114 of 19 October 1988;
Considérant	la Communiqué de Presse N°D13-107/LP/MSP/DPM/SDPL/SPH du 16 mai 2007 fixant conditions d'ouverture d'une société de distribution en gros des dispositifs médicaux.	Considering	The Press Release No.D13-107/LP/MSP/DPM/SDPL/SPH of 16 May 2007 establishing conditions for the opening of a wholesale medical device company.

ARRETE / HEREBY ORDERS AS FOLLOWS:

Article 1^{er}: 1*) Le présent Arrêté porte modification d'Agrément de la société de distribution des dispositifs médicaux dénommée NKAH BIOMEDICAL EQUIPMENT Sarl. Adresse du site de distribution BP : 15429 Hippodrome-Yaoundé, Région du Centre, Cameroun ;
The present order modifying the operation licence for distribution company of Medical Devices called NKAH BIOMEDICAL EQUIPMENT Sarl. Distribution site address BP:15249 Hippodrome-Yaoundé, Centre Region, Cameroon;

2*) Le présent Arrêté d'Agrément est délivré pour une période de six (06) ans, à compter de sa date de signature;
The present grants order is issued for a period of six (06) years from the date of signature;

3*) Il n'est valable que s'il est accompagné d'un Certificat de Bonnes Pratiques de Distribution (C/BPD) en cours de validité signé par le Ministre de la Santé Publique.

It is valid only if it is accompanied by a valid Certificate of Good Distribution Practices (C /GDP) signed by the Minister of Public Health.

Article 2 : 1*) L'Agrément de la société NKAH BIOMEDICAL EQUIPMENT Sarl porte sur l'importation et la distribution des dispositifs médicaux ;
The authorization of NKAH BIOMEDICAL EQUIPMENT Sarl covers the importation and distribution medical devices ;

2*) La société NKAH BIOMEDICAL EQUIPMENT Sarl n'est pas autorisée à importer et /ou distribuer des médicaments.

NKAH BIOMEDICAL EQUIPMENT Sarl is not authorized to import and/or distribute drugs.

- Article 3:** 1*) Le Responsable Technique de la société NKAH BIOMEDICAL EQUIPMENT Sarl est Monsieur NYA ERVE Lionnel, Ingénieur Biomédical ;
The Technical Manager of NKAH BIOMEDICAL EQUIPMENT Sarl is Mister NYA ERVE Lionnel, Biomedical Engineer ;
2*) Tout changement du responsable technique doit être notifié au Ministre de la Santé Publique par tout moyen laissant trace écrite.
In case the technical manager in charge is replaced, the Minister of Public Health should be notified by any means leaving a written record.
- Article 4 :** 1*) La société NKAH BIOMEDICAL EQUIPMENT Sarl devra se conformer à la Réglementation Pharmaceutique et respecter les bonnes pratiques en vigueur dans son secteur d'activités ;
NKAH BIOMEDICAL EQUIPMENT Sarl should comply with the Pharmaceutical Regulation and good practices in force in its sector of activity;
2*) Des évaluations du Ministère de la Santé Publique seront réalisées sur les sites de distribution afin de s'assurer du respect des Bonnes Pratiques de Distribution.
Evaluations from the Ministry of Public Health will be carried out on distribution sites to ensure compliance with Good Distribution Practices.
- Article 5 :** La société NKAH BIOMEDICAL EQUIPMENT Sarl est tenue, sur une fréquence semestrielle, de soumettre à l'Autorité Nationale de Réglementation Pharmaceutique, un rapport d'activités incluant la liste et dosage des produits distribués ainsi que la déclaration de toutes les importations et de toutes les ventes.
NKAH BIOMEDICAL EQUIPMENT Sarl after every six months should submit to the National Pharmaceutical Regulatory Authority a report of activities including the list and dosage of the distributed products as well as the declaration of all the imports and all sales.
- Article 6 :** Toute inobservance des dispositions du présent Arrêté sera sanctionnée conformément aux Lois et Règlements en vigueur en la matière.
Any failure to comply with provisions of this Order shall be sanctioned in accordance with Laws and Regulations in force.
- Article 7:** Le présent Arrêté sera enregistré et publié au Journal Officiel en français et en anglais./-
This Order shall be registered and published in the Official Gazette in french and in english. /-

YAOUNDE Le/ YAOUNDE at

03 NOV 2020

Ampliations :

- MINSANTE/ MOH
- SESPI/ SSPH
- SG/ SG
- IGSPU/ GIPSL
- DPMU/ DPDL
- DRSP-CE/ RDPH-CE
- Intéressé / The concerned
- Archives*Chrono/Archives*Records/-



Dr. MANAÛDA MALACHIE